

Measures to be Taken in Higher Education Institutions about COVID-19

1 Travel and International Meetings

All of our students, academic and administrative staff are advised to reconsider their travel plans, especially their overseas travel plans for reasons such as exchange programs, congresses and meetings and to cancel them in case they are not essential. They are advised to do the following if they are required to travel:

- To check if there are any travel warnings or bans for the country concerned (<https://www.seyahatsagligi.gov.tr>),
- To pay attention to personal hygiene during their travels,
- To visit the nearest health institution if any signs of infection appear during or after their travels and to inform the Turkish Embassy if they are abroad during this time.

2 Meetings with International Participation

If a high number of attendance is expected from the countries with epidemics in meetings with international participation to be held in our country, it is advised to postpone the planned meeting and consider having online meetings,

The following precautions are advised for ongoing meetings;

- To provide the necessary environment for hand hygiene and to place hand disinfectants in accessible areas,
- To inform and remind the participants about the modes of transmission and prevention methods for COVID-19 before and after the meetings.

3 Measures to be Taken Against Discrimination

Students and academics from countries with COVID-19, such as China, South Korea, Iran, and Italy, who have not traveled to their home countries recently and have not encountered any cases of COVID-19, are not more prone to contract, carry or transmit the disease, similar to Turkish or other international students.

Utmost attention must be paid to ensure that fear and anxiety about the disease do not cause panic, that people from a certain community or nation are not considered as the source and carrier of the disease, and that international students and academics, especially students and academics from China and other Asian countries, do not face discrimination.

It is essential for the Turkish Academia to be sensitive about this issue and to provide the necessary information and take precautions to prevent mistreatment.

In addition to paying attention to hygiene at campuses, our university administrators are advised to hang posters on personal hygiene rules, especially in places such as lecture halls, corridors, dining halls, etc. where people gather, and to share information leaflets with university departments,

Follow the updates on the disease on the official website of the Ministry of Health.

1 السفرات السياحية والاجتماعات في خارج البلاد

يُفْرَح على جميع طلابنا وأعضاء هيئة التدريس والإداريين والذين ينوون السفر الى خارج القطر من اجل الاشتراك في برنامج التبادل او حضور المؤتمرات او الاشتراك في الاجتماعات إعادة النظر في خطط سفرهم او إلغاءها و اذا كانت ضرورية يرجى الانتباه الى الملاحظات التالية :

- التفتيح في الدولة التي يتم السفر اليها ما اذا كانت من الدول المحظورة السفر اليها او ممنوعة السفر اليها من خلال متابعة موقع الانترنت : (<https://www.seyahatsagligi.gov.tr>) ،

- الانتباه الى التعليمات الصحية والنظافة الشخصية طول مدة السفر ،

- في حال بروز اي حالة مرضية اثناء السفر او بعده مراجعة اقرب مركز صحي و اذا كان في خارج البلاد مراجعة السفارة من اجل اعلامهم بالامر .

2 الاشتراك في الاجتماعات الدولية

يُفْرَح ان يؤخذ بنظر الاعتبار حول الاجتماعات الدولية المزمع انعقادها في بلادنا والتي من المؤمل حضور اعداد كبيرة من المشاركين من دول تنتشر فيها الوباء بشكل واسع ان يتم تأجيل الاجتماع او اجراءها عبر الانترنت ، وبالنسبة للاجتماعات المستمرة فيقرح التالي :

- تهيئة المنظفات الصحية المطلوبة لنظافة اليد ، ووضع تلك المنظفات في اماكن سهلة التناول ،

- القيام بالارتداء الصحي والتروح الوافي للمشاركين قبل البدء بالاجتماع وبعده حول طرق المحافظة والوقاية من فيروس COVID-19 .

3 التدابير المتخذة للحد من التمييز

ان الطلبة والأساتذة المتسبين الى دول مثل الصين ، كوريا الجنوبية ، ايران ، إيطاليا والذين لم يقوموا بزيارة بلدانهم في مدة قريبة لا يحملون اية استعداد او قابلية اكثر من الاثرات او الجسيدات الاخرى في الاصابة بالمرض او نقل الفيروس . وعلى ذلك ؛

يرجى الانتباه في عدم فسخ المجال في ان يؤدي الخوف والقلق في انتشار الذعر في المجتمع ، وان لا تفكر بان شعوباً بعينها هي مصدر وناقلة للمرض ، فعليه ابداء نهاية الثقة وعدم اظهار اي نوع من التمييز مع طلاب و اكلاديمي دول اسيا والصين خصوصا .

على المؤسسات الاكاديمية اخذ أقصى التدابير اللازمة ونشر الوعي في ابداء الحساسية وتوخي الحذر في عدم تعرض اي شخص لاحداث او معاملة غير لائقة

بالاضافة الى ذلك ، نوصي الهيئات الادارية للجامعات بالحذابة الفاعلة بنظافة الحرم الجامعي والقاعات والمدرجات والمطاعم وجميع المرافق والصاق الاعلانات الجدارية وتوزيع الكراسات التوضيحية .

مع متابعة كل المستجدات حول المرض من خلال موقع وزارة الصحة في الانترنت .